



**Digitalisierung und Sportwissenschaft**  
Herausgegeben von Prof. Dr. Claudia Steinberg  
und Dr. Benjamin Bonn

2021, 202 S., brosch., 39,- €

ISBN 978-3-98572-002-6

(Brennpunkte der Sportwissenschaft, Bd. 41)

[www.nomos-shop.de/isbn/978-3-98572-002-6](http://www.nomos-shop.de/isbn/978-3-98572-002-6)

In Bewegung, Spiel, Sport und Tanz ist die Digitalisierung längst angelangt. Das Analoge ist in vielen Bereichen kaum mehr vom Digitalen zu trennen. Im Bildungssektor ist die Lage anders. Wo steht die Sportwissenschaft? Welche Zugänge bietet diese Querschnittsdisziplin? Die Ansätze in diesem Band geben Einblicke in die sportwissenschaftliche Auseinandersetzung mit diesem Thema. Sie skizzieren übergreifende Diskussionslinien, stellen Forschungsergebnisse vor und zeichnen Perspektiven für die sportwissenschaftliche Auseinandersetzung mit Blick auf (bildungs-) politische Dimensionen, die Inszenierung von Lehr-Lernsettings, internationale Diskurse um neue Praktiken im Gesundheitssektor und die Entwicklung innovativer Forschungsmethoden.

**Mit Beiträgen von**

Univ.-Prof. Dr. Claudia Steinberg, Dr. Benjamin Bonn, Lucas Abel, Peter Bickmann, Dr. Birgit Braumüller, Prof. em. Dr. David R. Buchanan, Christian Büning, Univ.-Prof. Dr. Ingo Froböse, Mai Geisen, Marco Grawunder, Dr. Christoph Grieben, Stephani Howahl, Prof. Dr. Petra Jansen, Derya Kaptan, Simone Kiełtyka, Jun.-Prof. Dr. Stefanie Klatt, Assoc.-Prof. Maria Kosma, Univ.-Prof. Dr. Dr. Markus Raab, Ass.-Prof. Dr. Daniel Rode, Dr. Helena Rudi, Dr. Kevin Rudolf, Univ.-Prof. Dr. Andrea Schaller, Gerrit Stassen, Dr. Ilka Staub, Chuck Tholl, Dr. Konstantin Wechsler, Jun.-Prof. Dr. Tobias Vogt, Univ.-Prof. Dr. Thomas Wendeborn, Constantin Wirth und Maren Zühlke.

Bestell-Hotline +49 7221 2104-37 | Online [www.academia-verlag.de](http://www.academia-verlag.de) oder [www.nomos-shop.de](http://www.nomos-shop.de)  
E-Mail [info@academia-verlag.de](mailto:info@academia-verlag.de) | Fax +49 7221 2104-43 | oder im Buchhandel

Sie haben das Recht, die Ware innerhalb von 14 Tagen nach Lieferung ohne Begründung an Nördlinger Verlagsauslieferung GmbH & Co. KG, Augsburg Str. 67A, 86720 Nördlingen, zurückzusenden. Bitte nutzen Sie bei Rücksendungen im Inland den kostenlosen Abholservice. Ein Anruf unter Tel. +49 7221 2104-45 genügt. Unsere Datenschutzbestimmungen finden Sie unter [nomos@shop.de/go/datenschutzerklaerung](http://nomos@shop.de/go/datenschutzerklaerung).



### **Digitalisierung und Sportwissenschaft**

Edited by Prof. Dr. Claudia Steinberg  
and Dr. Benjamin Bonn

2021, 202 pp., pb., € 39.00

ISBN 978-3-98572-002-6

(Brennpunkte der Sportwissenschaft, vol. 41)

in German

[www.nomos-shop.de/isbn/978-3-98572-002-6](http://www.nomos-shop.de/isbn/978-3-98572-002-6)

For a long time now, digitalization has arrived in movement, play, sport, and dance. In many areas, the analog can hardly be separated from the digital. The situation seems to be different in the education sector. Where does sports science stand? What approaches does this cross-sectional discipline offer? The contributions in this volume provide insights into the sports science debate on this topic. They outline overarching lines of discussion, present research results, and draw perspectives for the sports science debate with a view to (educational) political dimensions, the staging of teaching-learning settings, international discourses on new practices in the health sector, and the development of innovative research methods.

#### **With contributions by**

Univ.-Prof. Dr. Claudia Steinberg, Dr. Benjamin Bonn, Lucas Abel, Peter Bickmann, Dr. Birgit Braumüller, Prof. em. Dr. David R. Buchanan, Christian Büning, Univ.-Prof. Dr. Ingo Froböse, Mai Geisen, Marco Grawunder, Dr. Christopher Grieben, Stephani Howahl, Prof. Dr. Petra Jansen, Derya Kaptan, Simone Kieltyka, Jun.-Prof. Dr. Stefanie Klatt, Assoc.-Prof. Maria Kosma, Univ.-Prof. Dr. Dr. Markus Raab, Ass.Prof. Dr. Daniel Rode, Dr. Helena Rudi, Dr. Kevin Rudolf, Univ.-Prof. Dr. Andrea Schaller, Gerrit Stassen, Dr. Ilka Staub, Chuck Tholl, Dr. Konstantin Wechsler, Jun.-Prof. Dr. Tobias Vogt, Univ.-Prof. Dr. Thomas Wendeborn, Constantin Wirth and Maren Zühlke.

Hotline for your order +49 7221 2104-37 | Online [www.academia-verlag.de](http://www.academia-verlag.de) or [www.nomos-shop.de](http://www.nomos-shop.de)  
E-Mail [info@academia-verlag.de](mailto:info@academia-verlag.de) | Fax +49 7221 2104-43 | or in your local bookstore

You can withdraw from your book order without giving reasons within fourteen days. Simply send your written withdrawal within the given period to: Nördlinger Verlagsauslieferung GmbH & Co. KG, Augsburgener Str. 67A, 86720 Nördlingen, Germany or to your bookstore. A withdrawal binds you to return the items. All costs and risks of return are payable by the addressee. You can find our privacy policy online at [nomos@shop.de/go/datenschutzerklaerung](mailto:nomos@shop.de/go/datenschutzerklaerung).